
Zaaknummer: 26456-2020 
Documentnummer: 26456-2020:677871

Verslag van de vergadering van commissie sociaal domein, gehouden op 7 juli 2020 in raadzaal 
gemeentehuis.

Aanwezig:
A.M. Brouwers lid
J. de Groot lid
J.A.J. Leenders lid
N.R. Maas lid
G. Vereijken plv.lid
N.A.J.M. Verhoeven lid
F.P.A.C. van Zeeland voorzitter
J.N.F. van den Berg plv. griffier
G.T. Buter wethouder
M.C. Slaets-Sonneveldt wethouder
J. H.C.M Briels wethouder
M. van Veen beleidsadviseur
E. van den Berg beleidsadviseur
M. van Esch hoofd afdeling Dienstverlening en Informatie 

Afwezig:
Y.S.D. van Wijk lid
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1. Opening
De voorzitter opent de vergaderingen deelt mede dat mevrouw van Wijk wordt vervangen door 
mevrouw G. Vereijken. Verder heet hij van harte welkom als nieuw lid van de commissie 
namens ABL mevrouw Annemarie de Groot.

2. Vaststelling van de agenda
De agenda wordt conform vastgesteld.

3. Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering van 26 mei 2020
De heer Brouwers vraagt waar de toezegging van 28 mei 2019 over gaat. Betreft daling 
uitgaven 2018 en dit zou schriftelijk worden beantwoord.
Wethouder Buter zegt dat de antwoorden nog komen. De vraag heeft onder andere betrekking 
op de relatie tussen de kwijtschelding van belastingen en de daling van de uitgaven
De besluitenlijst en toezeggingenlijst worden conform vastgesteld.

4. Ingekomen stukken en mededelingen
Mededelingen:
Wethouder Buter zegt dat per 1 januari 2021 een nieuwe wet op de schulddienstverlening van 
kracht wordt. In voorbereiding hierop zijn we met de gemeente Gemert-Bakel een pilot gestart 
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en samenwerking met de Peelgemeenten. We proberen een sluitende keten van 
schuldhulpverlening te creëren en de rechtszekerheid te borgen en het aantal 
overdrachtsmomenten te beperken. We kijken binnen de kaders van de wet wat mogelijk is, 
zodat inwoners maar een keer hun gegevens hoeven te verstrekken. Veder geeft zij aan dat de 
raad eerder een motie heeft aangenomen over de opvang van vluchtelingenkinderen. Het 
college heeft zich georiënteerd op de mogelijkheden. Inmiddels is er in de Tweede Kamer ook 
een stemming over geweest, maar de rijksoverheid doet hierin niets. We hebben nog een brief 
gestuurd bij de coalition of the willing. Meer kunnen we op dit moment niet doen.
Wethouder Briels zegt in aanvulling op de rib inkoop jeugdhulp ‘een 10 voor de jeugd’ dat zich 
inmiddels een elfde gemeente (Veldhoven) heeft aangesloten bij de inkooporganisatie.
Naar aanleiding van de raadsinformatiebrieven zegt de heer Brouwers dat de jeugdzorg erg 
complex in elkaar steekt en we te maken hebben met veel organisaties en meerdere overheden. 
Ook wijst hij aan de enorme hoeveelheid aan informatie die regelmatig over de raad wordt 
‘uitgestort’. Wat betreft kosten ziet hij jaarlijks een stijging van circa € 500.000,-. Hij vraagt 
zich af hoe lang dit kan doorgaan en waar we als gemeente een grens kunnen en moeten 
trekken. Ergens houdt het een keer op.
Mevrouw Vereijken is in reactie hierop van mening dat we niet kunnen stoppen met het verlenen 
van meer zorg. Voorts vraagt de heer Brouwers wat de rol van de gemeente is met betrekking 
tot beschermd wonen.
De heer Leenders maakt zich eveneens zorgen om de alsmaar stijgende kosten. De 
samenwerking en financiële stromen in de jeugdzorg zijn daarnaast zo complex geworden dat 
we door de bomen het bos niet meer zien. Voor de toekomst wordt dit een grote uitdaging voor 
gemeenten. Vraag is hoe we kunnen bijsturen en wat is gewenst?
Mevrouw de Groot constateert dat er in 2020 nog een financieel voordeel wordt behaald. Voor 
2021 treedt er een behoorlijk tekort op. Waar komt dit vandaan?
Wethouders Briels zegt dat het college ook worstelt met de enorme brei aan informatie. De 
rapportages geven wel inzicht in waar het geld naar toe gaat en wat er gebeurt als aan bepaalde 
knoppen wordt gedraaid. Toch krijgt de raad slechts een deel van alle informatie die beschikbaar 
is. Wij zoeken steeds naar een goede modus wat betreft hoeveelheid en kwaliteit van informatie 
die naar de raad gaat. Dat de kosten ieder jaar stijgen klopt. Dit heeft ook te maken met de 
kostenstijgingen door de verschillende cao’s en toenemende vergrijzing. De stijging is wel iets 
afgevlakt. Ook de vaste eigen bijdrage heeft geleid tot een aanzuigende werking. Ook menen 
veel mensen dat de wereld maakbaar is. Iedere beperking moet worden hersteld. Dit is een 
discussie die we maatschappelijk zouden moeten voeren. Als gemeenten moeten we de taken 
uitvoeren omdat we anders door de rechter worden teruggefloten. We zoeken samen met de 
WMO-raad hoe we hier op kunnen sturen. Ook onze  consulenten vervullen daarbij een 
belangrijke rol. Zij voeren dagelijks gesprekken met cliënten die niet altijd even gemakkelijk 
zijn. Van de perikelen en kostenstijgingen bij de inkoop merken inwoners niets. De mensen zijn 
over het algemeen wel tevreden.
Wethouder Slaets zegt dat de gemeenten in 2021/2022 ook nog verantwoordelijk worden voor 
beschermd wonen. Dit brengt ook weer een groot aantal onzekerheden met zich mee. Zij zegt 
toe de commissie op de hoogte te houden van de ontwikkelingen.
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De voorzitter constateert tenslotte dat ook de wethouders worstelen met de complexiteit van 
het vraagstuk, maar zij doen wel de toezegging bij u hierop terug te komen zodra er extra 
informatie is.

5. Bespreking concept Subsidieprogramma 2021-2023
Vereijken: 
Mevrouw Vereijken stelt samengevat de volgende vragen:
- wat wordt bedoeld met dat inclusie normaliseert?
- hoe verhoudt de integrale benadering van doelgroepen zich met inclusie en welke activiteiten 
  worden bedoeld?
- worden verenigingen getoetst aan de voorwaarden en doen alle verenigingen aan inclusie?
- wordt er ook gekeken naar de financiële positie van verenigingen?
- hoe zijn de verschillende bedragen tot stand gekomen en waar zitten de verschillen.
- wat betreft Special Heroes geven we subsidie aan iets wat eigenlijk normaal is.
De heer Leenders is blij met het programma en het is goed dat we een jaar gewacht hebben. 
Gemeente vraagt om onderlinge samenwerking. Wordt dit gecontroleerd? Let daarbij wel op dat 
het gaat om vrijwilligers. De hoogte van de subsidiebedragen komt terug bij de behandeling van 
de begroting.
De heer Brouwers geeft complimenten aan de opstellers van het stuk. Hij vindt veel dingen 
terug die de afgelopen jaren aan de orde zijn geweest. De projectsubsidies zijn met een ton 
omlaag gebracht. Of er sprake is van subsidie of inkoop is nog een beetje een grijs gebied. We 
wachten de reactie hierop af. Hij vraagt of er nog met een tender wordt gewerkt.
Mevrouw de Groot vindt het goed dat er onderscheid wordt gemaakt tussen 
vrijwilligersorganisaties, professionele organisaties en incidentele subsidies. Zij is van mening 
dat de indirecte subsidies ook in verhouding moet zijn in relatie tot het aantal deelnemers aan 
gesubsidieerde activiteiten. Op basis van verschillen in indirecte subsidies voor gelijksoortige 
activiteiten zou je ook kunnen afwijken in het in gelijke mate beschikbaar stellen van directe 
subsidies.
Zij vraagt waar de bedragen op zijn gebaseerd en hoe zit het met de subsidie aan het 
schoolmaatschappelijk werk.
Mevrouw Verhoeven spreekt ook haar complimenten uit voor het stuk. Zij vraagt of analoog aan 
de bevindingen van de rekenkamercommissie de effecten van het subsidiebeleid regelmatig aan 
de commissie kan worden teruggekoppeld. Omdat niet alle kinderen in Laarbeek het 
Commanderij College bezoeken vraagt zij zich af waarom het schoolmaatschappelijk werk weer 
is opgenomen. Tenslotte stelt zij als voorwaarde op te nemen dat bij subsidie per jeugdlid de 
contributie per jeugdlid hoger moet zijn dan de subsidie.
Wethouder Slaets zegt met betrekking tot maatwerk en inclusie dat de gemiddelde norm niet bij 
iedereen past. Soms is er maatwerk nodig om mensen mee te laten doen. Mensen met een 
beperking vragen bijzondere aandacht. Dit vraagt ook iets van de verenigingen. Er moet iets 
worden opgebouwd en het kost tijd. Verenigingen moeten op het inschrijfformulier aangeven op 
welke wijze ze inclusie en maatwerk denken te gaan realiseren. De bedragen zijn in 2016 
vastgesteld voor de duur van het subsidieprogramma inclusief indexatie. Alle input hebben we 
meegenomen in het nieuwe programma. Ook kijken we naar de vraag hoe houden we grip. We 
willen weten wat er met de subsidie gebeurd. Evalueren is mogelijk. Over de hoogte van de 
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subsidiebedragen komen we inderdaad terug bij de begrotingsbehandeling. Wat betreft de 
indirecte subsidies zal naar een balans worden gezocht. Ook wordt nog gekeken naar de overige 
inkomsten van verenigingen en stellen we ons de vraag of de activiteiten ook zonder subsidie 
zouden plaatsvinden.
De heer Brouwers zegt dat verenigingen niet gestraft moeten worden als ze op een andere 
manier geld binnengehaald hebben voor extra activiteiten. Hij geeft aan geen vereniging te 
kennen die gekke dingen doet met de subsidie.
Mevrouw Vereijken constateert dat in sommige kantines de prijzen zo laag zijn dat je de vraag 
kunt stellen of met een normale consumptieprijs subsidie nog wel nodig zou zijn.
Wethouder Slaets zegt het voorstel van mevrouw Verhoeven over de jaarcontributie in relatie 
tot de subsidie per jeugdlid in overweging mee te nemen.
Wethouder Briels zegt dat ondanks de voorgenomen bezuinigingen in 2019 op onder andere het 
scholmaatschappelijk werk, deze subsidie abusievelijk toch gewoon doorbetaald is. Dit is nu 
opnieuw tegen het licht gehouden en het voorstel is om deze subsidie nu te continueren omdat 
dit ook zijn meerwaarde heeft laten zien. We doen dit samen met het Commanderij College en is 
een vorm van cofinanciering. Wat we bereiken is een betere verbinding tussen de school en de 
mensen van het gebiedsteam.
Wat betreft de tender wijst hij op de procedure die gevolgd is toen een opvolgende organisatie 
gevonden moest worden voor Vierbinden. Dit is toen via een tender bij drie organisaties 
uitgezet.
In tweede termijn geeft mevrouw Vereijken complimenten voor de beantwoording.
De heer Brouwers kijkt uit naar de evaluatie en de uitkomsten van de gesprekken met de 
verenigingen.
Wethouder Slaets is blij met de input. Waar mogelijk denken we mee met de verenigingen.
De voorzitter constateert dat de discussie kan worden afgesloten en dat het stuk nu naar de 
verenigingen gaat die daar nog iets van mogen vinden.

6. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking
Geen mededelingen.

7. Rondvraag
Geen vragen

8. Sluiting
De voorzitter sluit vervolgens de vergadering. 

Aldus vastgesteld in de vergadering van 15 september 2020. 

De griffier, De voorzitter, 

M.L.M. van Heijnsbergen F.P.A.C. van Zeeland


